课堂实录：  Hobbies
教学内容：牛津版小学英语教材5B Unit 3  第一教时
教学设计：常州市新北区新桥中心小学    高 锋
教学目标：

1、学会询问和谈论各自的爱好：
句子：Do you have any hobbies?      Yes, I do. / No, I don’t.

Do you like …?  He / She likes …   He / she doesn’t like …

词汇：hobby, collect stamps, take photos, grow flowers,

Here they are, beautiful, animal.
2、学生能融入教学情景，体验、感知和理解情景，学会语言，并能在情景中自由表达，逐步培养综合语言运用能力。

教学过程：
Step 1  Warm – up

1. What’s your name, please? / How are you? / Nice to see you.

2. What do you like? 
I like swimming / drawing / skating / playing football …

（Teacher says：Here, Drawing, skating, playing football … They are hobbies. Then show the word “hobbies, hobby” and learn to say. ）

Step 2  Presentation

1. I have some hobbies. Do you know my hobbies, children? Do you want to know? Now I’ll tell you. I like collecting stamps and taking photos, but I don’t like growing flowers. （Show the pictures of them and the new words “collect stamps, take photos, grow flowers. Then, read and say. ）
2. All right, boys and girls. I have two hobbies. I like collecting stamps and taking photos, but I don’t like growing flowers. But do you have any hobbies? —— Yes, I do. / No, I don’t. （Show “ Do you have …? —— Yes, I do. / No, I don’t.” on the blackboard. ）
       1) Practice in pairs. 

       2) Ask the third student to repeat the classmate’s hobbies.

 ( Model: Wang Hui likes collecting stamps, but she doesn’t like swimming. Then Show the sentences: “ He / She likes … But he / she doesn’t like …)

3. OK, Mr Gao I like collecting stamps. My hobby is collecting stamps. Let me show you my stamps, OK? Here they are. Look, here are four ships, they are ship stamps. Look here, here’re a dog, a monkey, some bees and some fishes. So they’re animals. Look at my stamps, are they nice? Yes, I think they’re very, very, very nice. They are beautiful! （Show the new words and sentences “ Here they are. Ship, animal, beautiful.” Then read and say. ）
4. Have a chant:              Hobbies 

           Do you have any hobbies?    Yes, I do.  Yes, I do.
           I like taking photos.        I like collecting stamps.

           Show us my photos, coll!   Show us my stamps, beautiful!

           My hobbies are very interesting.

Step 3  Listen, read and say

1. Now, children. You know, my hobbies are collecting stamps and taking photos, and now I know your hobbies, too. Now, let’s see what are their hobbies. Look, who are they?  ( They are Ben, Mike, Helen and Yang Ling. )  They are classmates. Now, look at the pictures and listen to the recorder, then answer me the questions, OK?

1) The first time: Show the question “ What’s Ben’s hobby?”

2) The second time: a) How many students are there in the tapes?

                   b) Who are they?

                   c) What’s Mike’s / Yang Ling’s / Helen’s hobby?

Show the form: 

	Name
	Hobbies
	Else

	Ben
	Collecting stamps
	

	Mike
	Taking photos
	

	Helen
	Cooking and growing flowers
	

	Yang Ling
	Making clothes
	


2. Listen, read and say: 1) Read after the recorder.

2) Read the dialogue together.

3) Read and act the dialogue.
Step 4  Consolidation 

Talk about your friends’ or teachers’ or parents’ or … hobbies.

	Name
	Hobbies
	…                          

	
	
	

	
	
	

	
	
	


板书设计：

Hobbies

Do you have any hobbies?       Yes, I do. / No, I don’t.

Do you like …?

He / She likes … But he / she doesn’t like …

教学评析： 

1、 从教学资源的定位来看，把教师和学生本身作为教学的第一资源，而这最直接的师生资源也就是学生所最向往和最乐于接受的。这一定位为全课教学的顺利展开埋下了伏笔。

2、 从整体上看，所有的教学活动都能围绕着“Hobbies”这个话题展开。从话题的引入到围绕话题的交流、讨论到知识点的巩固再到对话的理解和运用，各环节环环相扣，缺一不可。

3、 从话题的导入和情景的营造上看，采用谈话式。从学生所感兴趣的话题入手，揭示何谓“Hobby” ，然后，故设疑团“Do you know Mr Gao’s hobbies?”，学生带着这个疑问很自然地理解和学习一系列的Hobbies。

4、 从练习的设计上看，能整合全课的重点、难点融入小学生所喜闻乐见的Chant之中，通过读读、唱唱等手段迅速巩固所学知识点，大大提高了教学的效率。

5、 从对话的理解上看，能充分利用图片、录音、表格等教学资源。在仔细观察图片的基础上，有效地播放三遍录音，带着疑问揭示表格、填写表格、解决问题：第一遍，听并回答“What are they talking about?”,“What’s Ben’s hobby?”；第二遍，听并回答“Who are they?”，“What are their hobbies?”；第三遍，听、朗读、理解。这样，很好地体现了教学的层次性，培养了学生听并理解的能力和解决问题的能力。

6、 从语言的运用上看，体现了教学的生活化。学生在把握话题功能意义的基础上，可选择最喜欢、最想了解的人物来询问或谈论他们的爱好，从而，真正把语言运用于生活实际，学以至用。

